
Protokół Nr VI/19 

Sesji Rady Gminy Kołaki Kościelne 

odbytej w dniu 19 września 2019 r. 

 

Obrady Sesji rozpoczęto o godz. 10:00 a zakończono o godz. 10:55. Rada Gminy obradowała 

w budynku świetlicy wiejskiej w Kołakach Kościelnych. 

Ad. 1)   
Obrady VI Sesji Rady Gminy Kołaki Kościelne otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady 

– Pani Anna Kulesza, która przywitała radnych gminy (lista obecności Zał. Nr 1), 

zaproszonych gości Pana Mioduszewskiego Andrzeja – prezesa PKS NOVA,  mecenasa Pana 

Grzegorza Krawczyka (lista obecności Zał. Nr 2), Sekretarza Gminy Panią Danutę 

Niewińską, pracowników Urzędu Gminy, Panie i Panów sołtysów (lista obecności Zał. Nr 3) 

oraz mieszkańców gminy Kołaki Kościelne (Zał. Nr 4). 

Następnie Przewodnicząca Rady poprosiła o wciśnięcie przycisków dla sprawdzenia 

obecności (wynik głosowania imiennego Zał. Nr 5). 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła prawomocność obrad – w sesji udział bierze 11 

radnych. 

Ad. 2) 

W tym punkcie Przewodnicząca Rady stwierdziła, że dzisiejsze obrady będą przebiegać 

zgodnie z porządkiem obrad, który Państwo otrzymaliście.  

  1. Otwarcie sesji. 

  2. Przyjęcie porządku obrad VI sesji Rady Gminy. 

  3. Interpelacje i zapytania radnych. 

  4. Przyjęcie protokołu obrad z V sesji Rady Gminy z dnia 27 czerwca 2019 r. 

  5. Informacja Wójta Gminy o pracy między sesjami. 

  6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

    a/ zmiany uchwały Nr VIII/42/11 Rady Gminy w Kołakach Kościelnych z dnia 28 

października 2011 r. w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w 

szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Kołaki Kościelne, 

    b/ zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydacie na 

ławnika, 

    c/  ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i 

mieszkaniach chronionych. 

7.  Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2019 r. 

8. Informacja na temat opieki medycznej oraz funkcjonowania medycyny szkolnej w 2018 

roku na terenie gminy Kołaki Kościelne. 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

10.  Wnioski i oświadczenia radnych. 

11.  Sprawy różne. 

12.  Zamknięcie obrad (Zał. Nr 6). 

Przewodnicząca Rady poprosiła uwagi do porządku obrad. 

Wójt Gminy zaproponował, aby wyłączyć punkt 6c - ustalenia szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych, 

ponieważ szykuje się nowa ustawa, będą nowe zmiany, to nie ma sensu uchwalać na każdej 

sesji zmian.  

Innych zmian nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o przyjęcie porządku obrad poprzez głosowanie z 

zaproponowanymi zmianami: 

  1. Otwarcie sesji. 

  2. Przyjęcie porządku obrad VI sesji Rady Gminy. 



  3. Interpelacje i zapytania radnych. 

  4. Przyjęcie protokołu obrad z V sesji Rady Gminy z dnia 27 czerwca 2019 r. 

  5. Informacja Wójta Gminy o pracy między sesjami. 

  6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

    a/ zmiany uchwały Nr VIII/42/11 Rady Gminy w Kołakach Kościelnych z dnia 28 

października 2011 r. w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w 

szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Kołaki Kościelne, 

    b/ zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydacie na 

ławnika. 

7.  Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2019 r. 

8. Informacja na temat opieki medycznej oraz funkcjonowania medycyny szkolnej w 2018 

roku na terenie gminy Kołaki Kościelne. 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

10.  Wnioski i oświadczenia radnych. 

11.  Sprawy różne. 

12.  Zamknięcie obrad: 

- za – 11 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że porządek obrad ze zmianami został przyjęty 

jednogłośnie (Zał. Nr 7). 

Wynik głosowania imiennego (Zał. Nr 8). 

Ad. 3) 

W tym punkcie radni nie zgłosili interpelacji zapytań. 

Ad. 4) 

W tym punkcie Przewodnicząca Rady zapytała, czy są uwagi do protokołu z obrad z V sesji 

Rady Gminy z dnia 27 czerwca 2019 r.  

Radni nie zgłosili uwag, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o głosowanie imienne (Zał. Nr 

9): 

- za – 11 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że protokół z obrad V sesji Rady Gminy został przyjęty 

jednogłośnie. 

Przed podjęciem uchwała Przewodnicząca Rady zaproponowała, żeby obecny prezes PKS 

NOWA Pan Andrzej Mioduszewski zabrał głos w sprawie nowych połączeń autobusowych. 

Pan Andrzej Mioduszewski wyjaśnił, że od czerwca ma zaszczyt pełnić funkcję prezesa PKS 

NOWA w Białymstoku. Spółka znana wszystkim na pewno. Działa od dwóch lat, wcześniej 

był to PKS od siemiatyckiego, poprzez białostocki, zambrowski, łomżyński po suwalski. 18 

lipca tego roku Sejm uchwalił tzw. ustawę autobusową, która pozwala walczyć samorządom o 

utworzenie połączeń komunikacyjnych dla swoich mieszkańców. Są miejscowości, gdzie jest 

problem aby dojechać do lekarza, w jakiś innych potrzebach, gdzie ludzie nie mają aut 

własnych, prywatnych, żeby mogli korzystać z komunikacji publicznej. Kolejnym etapem 

jakby po uchwaleniu tej ustawy było to, że samorządy mogły składać wnioski do Wojewody, 

aby otwierać nowe połączenia komunikacyjne. Ustawa mówi o tym, że będą dopłaty w 

wysokości 1 zł od jednego kilometra przejechanego, pod warunkiem, że będą to nowe linie 

utworzone, ewentualnie takie, które w ogóle nie działają od 3 co najmniej miesięcy. Mieliśmy 

z tym też dylemat, jak oceniać te nowe linie, co to jest nowa linia. Na szczęście Ministerstwo 

miało taką interpretację, że nowa linia jest to też taka linia, która jest wydłużona o jeden czy 

dwa przystanki, zajedzie do kolejnej miejscowości, będzie to już wtedy nowa linia i też może 



dostawać dofinansowanie. Jako prezes wysłałem natychmiast do wszystkich punktów 

województwa podlaskiego i starostów, aby wzięli udział w tym naborze. Niestety czas był tak 

krótki, około tygodnia czasu, żeby przygotować dokumentację. Nie wszystkie samorządy 

jakby złożyły, nie wszystkie mogły z tej ustawy skorzystać, z tych dofinansowań. Udało się to 

kilku samorządom, ale nie jest to tak duża skala, na jaką byśmy liczyli. Rząd polski 

przeznaczył na te dofinansowania ok. 300 mln zł. Na nasze województwo przypadło prawie 

24 mln zł, jest to bardzo poważna kwota, ale niestety ten krótki czas spowodował to, że nie 

mogliśmy i samorządy i PKS, pomagaliśmy. Bo jesteśmy do tego stworzeni, żebyśmy 

wspierali samorządy w tym, ale nie wszędzie się udało. Także ze swojej strony chciałbym 

bardzo gorąco zachęcać samorządy w tym, tutaj bardziej będzie to samorząd powiatowy, 

który organizuje przejazdy an terenie tej gminy i tu inwestorem powinien być powiat 

zambrowski, czyli Starosta. Zachęcam z tego miejsca Pana Starostę, żeby się bardzo 

zaangażował w to, żeby te nowe linie na terenie naszego powiatu tworzyć. Te 24 mln zł są 

przeznaczone tylko na ten rok, do końca roku 2019. Od 1 stycznia będzie nowy nabór, będzie 

można od nowa korzystać z tych pieniędzy. Dlatego teraz mamy czas, to jest kilka miesięcy 

na przygotowania, na to żeby ustalić te linie, ustalić dopłaty, bo chcę zaznaczyć, że samorząd, 

czyli organizator tych linii będzie musiał partycypować w kosztach utrzymania linii w kwocie 

co najmniej 10% deficytu, czyli w zależności, jak będzie dużo pasażerów jeździło ta linią, ten 

deficyt może być większy albo mniejszy i ta kwota może być znacząca bardziej albo tak 

naprawdę bardzo mała. Także jest to wszystko kwestia negocjacji. Tutaj wójtowie, starosta 

jak się spotkają, ustalą jakieś priorytety. My ze swojej strony jako PKS na pewno pomożemy 

przy całej dokumentacji, która jest potrzebna, aby ją złożyć do Wojewody, my 

zobowiązujemy się w tym, że pomożemy. My, jako PKS jesteśmy zainteresowani, żeby te 

nowe linie powstawały, bo my też chcemy te linie obsługiwać i jednocześnie z obsługi tych 

linii mieś jakieś profity finansowe, bo ta spółka nie jest w najlepszej kondycji finansowej, 

szukamy też przeróżnych źródeł utrzymania, żeby ta firma funkcjonowała. Właścicielem jest 

województwo podlaskie, dostajemy oczywiście dofinansowania, aczkolwiek jesteśmy spółką 

akcyjną i musimy wykazywać się dobra gospodarnością. Z mojej strony to taki apel do 

Państwa radnych, sołtysów, mieszkańców, żeby zgłaszać te potrzeby. W dniu wczorajszym w 

Zambrowie odbyła się taka pierwsza rozmowa samorządowców, Wójt Gminy Kołaki też 

uczestniczył w tym spotkaniu. Pierwsze ziarno zostało zasiane. Mam nadzieję, że to się 

wszystkim nam powiedzie ku wygodzie mieszkańców całego naszego powiatu. Chciałbym 

prosić o zaangażowanie się w to, żeby ten program ruszył, bo w przyszłym roku na to 

będziemy mieli do wydania 800 mln zł, to są gigantyczne pieniądze. Także warto skorzystać. 

Korzystając z okazji Pan Mioduszewski poinformował, że kandyduje też do Sejmu z list 

Prawa i Sprawiedliwości, jestem jedynym kandydatem z list PIS w powiecie zambrowskim i 

bardzo proszę o wsparcie. Byłem radnym powiatu zambrowskiego dwie kadencje, byłem 

radnym Gminy Kołaki Kościelne i Gminy Rutki przez dwie kadencje, bardzo proszę o 

pamiętanie o mnie 13 października. 

Na tym wystąpienie zakończył Pan Andrzej Mioduszewski i podziękował za zaproszenie. 

Ad. 5)   
W tym punkcie Wójt Gminy przedstawił informację o pracy między sesjami: 

„Poprzednia sesja miała miejsce 27 czerwca 2019 r, na której Wysoka Rada podjęła 

następujące uchwały w sprawie:  

a/ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2019-2029, 

     b/  zmian w budżecie gminy, 

     c/ ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę 

Kołaki Kościelne i określenia granic ich obwodów, 

     d/ ustalenia planu sieci oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Kołaki Kościelne, 



     e/ ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć nauczycieli przedszkoli i 

innych placówek przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci 

młodsze, 

     f/  wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia stawki tej opłaty, 

     g/ określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji 

elektronicznej, 

     h/ zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2019 r., 

     i/ uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów położonych 

w obrębie wsi Gosie Małe, Czachy-Kołaki i Zanie-Leśnica, 

     j/ powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników do sądów 

powszechnych. 

Powyższe uchwały zostały przedłożone Wojewodzie Podlaskiemu, a w sprawach 

finansowych również Regionalnej Izbie Obrachunkowej.  

W okresie między sesjami Urząd Gminy realizował bieżące sprawy. Z ważniejszych rzeczy, 

które zostały zrealizowane w tym okresie to: 

1. W wyniku zapytania ofertowego został wybrany Wykonawca na wywóz osadu z 

przydomowych oczyszczalni ścieków. Obecnie wywóz osadu realizowany jest przez 

PGK Zambrów. Będzie to ostatni wywóz nieczystości organizowany przez gminę, 

ponieważ od grudnia wszystkie oczyszczalnie przechodzą na własność użytkowników. 

2. W dniu 10.09.2019 r. został ogłoszony przetarg na przebudowę drogi w Gosiach Dużych 

(Gosie Otole). Otwarcie ofert nastąpi 30 września 2019 r. 

3. Obecnie sporządzane są protokoły suszowe. W naszej gminie złożono ponad 300 

wniosków. Osoby, których protokoły będą sporządzone, zostaną wezwane do złożenia 

podpisu. 

4. W miesiącach lipiec-sierpień wybudowano cztery wiaty przystankowe w 

miejscowościach Krusze-Łubnice, Głodowo-Dąb, Podłatki Duże, Wróble Arciszewo. 

Piąta wiata przystankowa jest na etapie ustalenia miejsca postawienia w Gosiach 

Dużych. W tym roku zostanie postawiona. 

5. Przy współpracy KGW „Złote rączki” zostały zakupione oraz zamontowane dwie 

bramki do gry w piłkę nożną na boisku w miejscowości Zanie Leśnica. Wcześniej takie 

same bramki zostały zakupione i zamontowane na ogólniaku w Łubnicach-Kruszach. 

6. Przy współpracy z KGW z miejscowości Wróble-Arciszewo została zamontowana 

klimatyzacja w świetlicy wiejskiej w miejscowości Wróble-Arciszewo 

7. Gmina Kołaki Kościelne oraz NOT w Łomży realizowały w okresie wakacyjnym 

projekt związany z bezpłatnym kursem obsługi komputera skierowany do mieszkańców 

pn. „Cyfrowy Senior”. Prowadził je wykwalifikowany instruktor, obejmowały one 

teorię, praktykę oraz działania animacyjne. 

8. 19 lipca 2019 r. w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Zambrów podpisane zostały 

umowy na dofinansowanie zakupu sprzętu ratowniczo-gaśniczego i umundurowania z 

przeznaczeniem dla jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych. Gmina Kołaki Kościelne 

na ten cel pozyskała dotację w wysokości 25 000 zł. Środki pochodzą z funduszy Urzędu 

Marszałkowskiego Województwa Podlaskiego. Środki wykorzystano na zakupy 

potrzebnego wyposażenia do jednostek z Kołak, Krusz i Szczodruch. 

9. W dniu 15.08.2019 r. zorganizowany został Festyn Dożynkowy Podczas Festynu odbyły 

się konkursy, dostępne były urządzenia rekreacyjne dla dzieci, a na zakończenie występ 

muzyczny z udziałem Dj. Środki na nagrody główne w konkursie kulinarnym oraz 

zjeżdżalnie i animacje dla dzieci pozyskane zostały przez KGW „Kołakowianki” w 



ramach projektu Działaj Lokalnie. Nagrody główne w konkursie równianek przekazał 

sklep PHU „KOTOWSKI”. Sponsorem głównym był Pan Andrzej Mioduszewski. 

Organizację Festynu wsparli lokalni przedsiębiorcy: 

-Masarnia „Tradycja i Smak” Państwa Kaliszczyk, 

-„Kacpol” oraz sklep „U Ewy” Zdzisław i Ewa Czajkowscy, 

-Bank Spółdzielczy w Zambrowie oraz Bank Spółdzielczy oddział w Kołakach 

Kościelnych, 

-„Drowex” Piotr Węgrowski, 

-„Piekarnia Kołaki” Konarzewski, Wojtkowski, 

-„MilTra” Józef Milewski, 

-Sklep „Oskar” Bożena i Tadeusz Wnorowscy, 

-„Agro-System” Dariusz Chmielewski, 

-„Agro-Bis” Tomasz Dworakowski. 

Wszystkim sponsorom bardzo dziękujemy. 

10. 25 sierpnia 2019 r. na boisku leśnym w Kołakach Kościelnych odbyły się Gminne 

Zawody Sportowo – Pożarnicze. Miały one na celu wyłonienie dwóch jednostek, które 

będą reprezentować naszą gminę na powiatowych zawodach sportowo – pożarniczych w 

Rutkach. Zakwalifikowały się do nich  OSP Kołaki Kościelne oraz OSP Szczodruchy. 

11. 31 sierpnia 2019 roku w Zaniach-Leśnicy rozegrany został II Turniej Piłki Nożnej „Gol 

Cup” o Puchar Wójta Gminy Kołaki Kościelne,  organizowany przez KGW Złote Rączki 

w Zaniach-Leśnicy oraz Stowarzyszenie „moja Wieś”. Wieczorem, po zakończeniu 

turnieju odbyła się „dyskoteka pod gwiazdami”. Dodatkowymi atrakcjami była strefa 

zabaw dla najmłodszych. W trakcie turnieju można było spróbować ciast i potraw, które 

przygotowały Panie z KGW „Złote Rączki”. 

12. W dniach 21 lipca oraz 18 sierpnia odbyły się Msze polowych w miejscach pamięci w 

Czarnowie-Undy i Wróblach Arciszewo.  

13. W dniach 24-25 września 2019 r planowane jest przeprowadzenie bezpłatnych 

warsztatów realizowanych w ramach projektu „Uprawy tlenowców szansą na 

zrównoważony rozwój wsi”, na których zostaną przedstawione zagadnienia związane z 

uprawą drzew tlenowych oraz pszczelarstwa. 

14. W dniu 30 września 2019 r planowane jest spotkanie informacyjne wraz z WFOŚiGW w 

Białymstoku oraz firmą EUROMILK z Wysokiego Mazowieckiego, dotyczące 

zagadnień związanych z projektami takimi jak m.in.: Czyste Powietrze, Agroenergia, 

Mój Prąd, jak i przedstawienie nowoczesnych technologii w użytkowaniu bydła 

mlecznego. 

15. Od dnia 1 października 2019 r będą obowiązywały nowe stawki za gospodarowanie 

odpadami podjęte uchwałą Rady Gminy Kołaki Kościelne Nr V/35/19 z dnia z dnia 27 

czerwca 2019 r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty. W tej sprawie zostaną przesłane 

indywidualnie zawiadomienia, w których będzie naliczona miesięczna opłata za 

gospodarowanie odpadami wg nowych stawek. 

        Program pn. "Usuwanie folii rolniczych i innych odpadów z działalności rolniczej".  

        Przed sesja pracownik gminy rozdał Państwu wnioski, które będzie można składać w  

        Gminie, aby zorientować ile kto odpadów posiada. We wnioskach jest wszystko   

        Pokatalogowane: folia rolnicza biała, folia rolnicza czarna i czarno biała, siatka Dos 

        owijania balotów, sznurek do owijania balotów, opakowania po nawozach, opakowania   

        typu Big Bag. Trzeba to wszystko popakować, poważyć, wypełnić wniosek i złożyć do  

       Urzędu Gminy. Żeby zrobić przetarg, musimy mieć jednostkę. Ile tego będziemy mieli,  

        bo takie są warunki do przystąpienia do tego programu, ja tych warunków nie ustalałem,  

        tylko Państwu przekazuję. Trzeba mniej więcej określić, ile to waży. 



16.  W dniu 3 października 2019 r. odbędzie ewakuacja III stopnia ludności cywilnej z 

rejonu zagrożenia w ramach wojewódzkich ćwiczeń obronnych i obrony cywilnej 

„PODLASIE 19”. Scenariusz zakłada ewakuację ludności z terenu Suwałk, gmina 

Szypliszki transportem kolejowym na stację PKP Czachy-Kołaki. Ludność z tamtych 

terenów przyjedzie tutaj i zadaniem naszym będzie przyjęcie tej grupy pozorantów, 

będzie ich około 50, przetransportowanie autokarami do Gminy Rutki. Tam Gmina 

Rutki w ramach ćwiczenia ich rozdysponuje. 

17. Została rozliczona inwestycja termomodernizacja budynku Urzędu Gminy w Kołakach 

Kościelnych. Na konto Gminy wpłynęły już środki z Urzędu Marszałkowskiego. 

18. W związku ze złożoną rezygnacją z funkcji radnego Gminy Kołaki Kościelne Wojewoda 

Podlaski zarządzeniem Nr 93/2019 z dnia 15 lipca zarządził wybory uzupełniające do 

Rady Gminy Kołaki Kościelne i wyznaczył datę wyborów na 29 września 2019 r. 

Zgłoszono tyko jednego kandydata Panią Wiesławę Klimaszewską. Nie kończy to 

jednak procedury wyborczej. Zgodnie z kalendarzem wyborczym w dniu 29 września, 

czyli w wyznaczonym dniu głosowania będzie dopiero możliwe sporządzenie protokołu 

z wyboru. Dopiero po tym terminie Pani radna będzie mogła zostać zaprzysiężona, czyli 

na Stepnej sesji. 

19. W okresie między sesjami jako Wójt reprezentowałem naszą Gminę na różnego rodzaju 

uroczystościach i chciałbym wymienić najważniejsze: 20 czerwca w sobotę brałem 

udział w 26 Regionalnej Wystawie Zwierząt Hodowlanych, w której udział brali 

hodowcy z terenu powiatu zambrowskiego, w tym 3 rolników z gminy Kołaki 

Kościelne, zdobywając najwyższe tytuły super czempionów i czempionów. Jest to nasza 

wizytówka. W niedzielę 12 lipca uczestniczyłem w dniach Rutek z udziałem władz 

państwowych i wojewódzkich. 18 lipca w Sali konferencyjnej Urzędu Wojewódzkiego 

w Białymstoku odbyła się uroczysta gala wojewódzka XVII edycji Ogólnokrajowego 

Konkursu „Bezpieczne gospodarstwo rolne” organizowana przez Ministra Rolnictwa i 

Rozwoju Wsi oraz KRUS i Państwową Inspekcję Pracy oraz ARiMR. W finałowej 

grupie znaleźli się reprezentanci gminy Kołaki Kościelne Państwo Dorota i Leszek Gosk 

z miejscowości Głodowo-Dąb. Zajęli oni trzecie miejsce wśród laureatów 

wojewódzkich. W niedzielę 25 sierpnia uczestniczyłem w drugim ogólnopolskim 

święcie „Wdzięczni Polskiej Wsi” w Kolnie z udziałem premiera Mateusza 

Morawieckiego. W sobotę 31 sierpnia w Szumowie odbyły się Dożynki Gminne, w 

których też uczestniczyłem, z udziałem władz państwowych oraz wojewódzkich. 13 

września uczestniczyłem w uroczystościach pogrzebowych Nieznanego Żołnierza, 

poległego w wojnie obronnej 1939 roku. W sobotę 14 września uczestniczyłem w 

dożynkach wojewódzkich w Tykocinie z udziałem marszałków województwa, 

ministrów oraz wielu znakomitych osobistości. Tego samego dnia uczestniczyłem w 

obchodach 80 rocznicy bitwy pod Łętownicą i Andrzejewem z udziałem władz 

państwowych i wojewódzkich. W niedzielę 15 września uczestniczyłem w obchodach 80 

rocznicy bitwy o Zambrów z udziałem władz państwowych i wojewódzkich.  

20. W ramach Funduszu Dróg Samorządowych przyznano Gminie dofinansowanie na dwa 

zadania inwestycyjne Gosie Otole i Rębiszewo, jest to budowa dróg w wysokości 50% 

wartości każdego zadania. Dofinansowanie nie jest dla mnie satysfakcjonujące, dlatego 

wystosowałem pismo do Premiera Mateusza Morawieckiego o interwencję w tej 

sprawie. Wójt Gminy odczytała ten list (Zał. Nr 10). 

21. Przedsiębiorstwo PGE Białystok złożyło wniosek o wydanie decyzji lokalizacyjnych na 

modernizację linii energetycznej w miejscowościach Ćwikły-Krajewo, Ćwikły-Rupie, 

Głodowo oraz Łętowo, w ramach tej modernizacji przedsiębiorstwo PGE planowało 

wymianę słupów oraz zdjęcie z tych słupów naszego oświetlenia ulicznego i 

zobowiązanie gminy do ponownego odbudowania tego oświetlenia, co wiązałoby się z 



ogromnymi kosztami, na które nas nie stać. W decyzji lokalizacyjnej zawarłem taki 

zapis, że decyzja będzie pozytywna pod warunkiem, że PGE odtworzy istniejące 

oświetlenie drogowe. PGE nie ma innej możliwości. Chcąc realizować tą inwestycję 

muszę te oświetlenie, które istnieje przełożyć na nowe słupy.” 

(Informacja stanowi Zał. Nr 11 do protokołu). 

Ad. 6a)  

W tym punkcie Wójt Gminy przedstawił uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr VIII/42/11 

Rady Gminy w Kołakach Kościelnych z dnia 28 października 2011 r. w sprawie regulaminu 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach podstawowych prowadzonych przez 

Gminę Kołaki Kościelne. 

Przewodnicząca Rady zapytała, czy są uwagi do tej uchwały. 

Radni nie zgłosili uwag. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 

VIII/42/11 Rady Gminy w Kołakach Kościelnych z dnia 28 października 2011 r. w sprawie 

regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Kołaki Kościelne poprzez głosowanie: 

- za – 11 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr VIII/42/11 

Rady Gminy w Kołakach Kościelnych z dnia 28 października 2011 r. w sprawie regulaminu 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach podstawowych prowadzonych przez 

Gminę Kołaki Kościelne została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 12).  

Wynik głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 13 do protokołu. 

Na sesję przybył Starosta Powiatu Zambrowskiego Pan Stanisław Ożlański. 

Ad. 6b) 

W tym punkcie uchwałę w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji 

informacji o kandydacie na ławnika przedstawiła inspektor UG Hanna Dąbrowska . 

Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta 

Wojewódzkiego Policji informacji o kandydacie na ławnika poprzez głosowanie: 

- za – 11 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie zasięgnięcia od Komendanta 

Wojewódzkiego Policji informacji o kandydacie na ławnika została podjęta jednogłośnie (Zał. 

Nr 14).  

Wynik głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 15 do protokołu. 

Ad. 7) 

W tym punkcie Przewodnicząca Rady wyjaśniła, że nie ma Pani Skarbnik, ale informacja o 

przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2019 r. była omawiana na posiedzeniach 

komisji (Zał. Nr 16). Informacja została pozytywnie zaopiniowana przez RIO (Zał. Nr 17). 

Radni nie zgłosili uwag. 

Ad. 8) 

W tym punkcie radna Jolanta Konopka przedstawiła informację na temat opieki medycznej 

oraz funkcjonowania medycyny szkolnej w 2018 roku na terenie gminy Kołaki Kościelne 

(Zał. Nr 18). 

Radni nie wnieśli uwag. 

Po tym punkcie Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Panu Staroście, który powiedział, że 

Powiat otrzymał dofinansowanie do remontu drogi Szeligi – Łubnice w wysokości 60% 



wartości inwestycji. Cała wartość inwestycji 1,3 mln zł a dofinansowanie 746 tys. z Urzędu 

Wojewódzkiego. My ponosimy Koszty w wysokości 40%, czyli 20% gminy, ponieważ droga 

leży na terenie dwóch gmin. Starosta porosił, żeby radni podjęli jakieś czynności dla 

współfinansowania tej inwestycji, ponieważ starostwa nie stać na pokrycie całej reszty 

dofinansowania, chociaż jakąkolwiek kwotę. Gmina Zambrów też dofinansuje i będziemy 

mogli tę inwestycję zrobić. Mamy rozstrzygnięte przetargi i można by było jeszcze w tym 

roku zrobić. Następnie głos zabrał Pan Żabiński – naczelnik wydziału odpowiedzialnego za 

drogi na terenie powiatu zambrowskiego. Wyjaśnił, że ta droga jest już od kilku lat 

remontowana i został najgorszy odcinek. Gmina Zambrów sugerowała się też tym, jak 

sąsiednia gmina coś dołoży to oni też pokryją swoje koszty. Chodzi o kwoty cokolwiek, by 

było to wspierane. Zwracaliście się remont czy to sołtysi, czy radni. Jest to jedna z 

najgorszych dróg na terenie gminy Kołaki i chcielibyśmy to w tym roku jeszcze zrealizować. 

Do tych wypowiedzi odniósł się Pan Wójt – wszyscy zdajemy sobie sprawę, w jakiej kondycji 

finansowej jest nasza gmina, przed nami są dwie inwestycje zaplanowane w budżecie. W tym 

budżecie nie planowaliśmy żadnych dofinansowań na zewnętrzne inwestycje. Pismo w tej 

sprawie już do Pana Starosty wysłałem. W tym roku bieżącym gmina nie jest w stanie 

wygospodarować żadnych środków. Do swoich inwestycji dostaliśmy tylko 50% 

dofinansowania, nie wiemy jakie będą kwoty przetargowe tych inwestycji. Być może nie 

starczy nam tych środków zaplanowanych na własne zadania, dlatego w tej chwili było by 

błędem, żeby wyodrębniać w tym momencie środki na zadania nie nasze. Ja się 

zobowiązałem, pamiętacie Państwo, w poprzedniej kadencji, tu Pan wspomniał o budowie 

tego odcinka drogi, tam gmina była w stanie 60 tys. wygospodarować. Pamiętacie Państwo, 

ile czasu nam zajęło, żebyśmy mogli uzbierać te pieniądze. Ale stanęliśmy na wysokości 

zadania i takie pieniążki mogliśmy wtedy przekazać. Tu taki warunek, może jakiś szantaż, że 

gmina nie da nic pieniędzy i gmina Zambrów też nie da. Niech każdy patrzy na swój budżet i 

na swój portfel. Jeżeli my nie mamy tych pieniędzy, to przecież ich nie nadrukujemy. Nas nie 

stać nawet wziąć kredytu, bo nie mamy zdolności kredytowej. Nikt tego nie może zrozumieć, 

przyrównując nas do gminy Zambrów. Jeżeli będziemy po przetargach i okaże się, że będą to 

kwoty w naszym zasięgu i jeszcze zostanie nam jakiś budżet, wtedy możemy rozmawiać o 

tym, co komuś możemy przekazać. Dzisiaj nie możemy o tym rozmawiać, bo nie my tego. 

Na tym Pan Wójt zakończył. 

Pan Żochowski – tu korzystają z tej drogi Pana mieszkańcy. 

Pan Wójt – to jest podział samorządowy taki, to jest zadanie własne Powiatu, zadaniem 

własnym gminy są drogi gminne i w ramach współpracy wspomagamy się, ale w zakresie 

możliwości. Nie oczekujcie od nas cudów, czy rozmnożenia tych pieniędzy, bo nie da się tak 

zrobić. Musielibyśmy zrezygnować z jakiejś inwestycji, żeby przekazać te pieniądze na 

inwestycje Powiatu. Innego wyjścia nie ma. 

Pan Żochowski – w piśmie występowaliśmy, że 200 tys. po stronie gminy Kołaki, ale była 

tam sugestia – jakiekolwiek pieniądze. Dlatego gmina Zambrów się zwróciła, że jakiekolwiek 

będzie dofinansowanie z Kołak, żeby było widać, że gmina jest tak samo zainteresowana, 

dlatego oni wesprą od siebie. 

Pan Wójt – jeżeli Państwo widzicie taka możliwość, to do was decyzja należy. Ja tylko swoją 

opinię wyrażam. 

Pan Żochowski – można i z nowego budżetu, jeżeli będzie taka deklaracja. 

Pan Wójt – jak mówiłem, będzie po przetargach, będziemy wiedzieli i wtedy będziemy mogli 

konkretnie zaoferować naszą pomoc w jakim zakresie. Bo teraz ciężko o czymkolwiek 

powiedzieć. Deklarujemy teraz chęć, że pomożemy, ale nie jesteśmy w stanie powiedzieć, 

jaka to będzie pomoc. Odmawiamy pomocy finansowej i szpitalowi i straży pożarnej 

państwowej i komendzie policji, bo nie mamy pieniędzy. 

Pan Starosta – prosilibyśmy o jakiekolwiek wsparcie. 



Na tym dyskusję w tym temacie zakończono. 

Ad. 9) 

Nie było pytań i odpowiedzi. 

Ad. 10) 

W tym punkcie radny Ryszard Milewski przedstawił komunikat dotyczący sprzedaży 

wyrobów z własnego gospodarstwa oraz wniosek o naprawę dachu na altance przy placu 

zabaw przy stawie w Kołakach. 

Ad. 11) 

W sprawach różnych głos zabrał sołtys wsi Rębiszewo Zegadły Pan Andrzej Mioduszewski 

odnośnie przebiegu drogi Rębiszewo-Szczodruchy. Chodzi o wycinkę krzewów przy drodze 

powiatowej. Składałem wniosek do Powiatu, ale nie ma odzewu. Może Pan Wójt mógłby rzec 

jakieś słówko do nich. 

Pan Wójt – ze swojej strony wystosuję odpowiednie pismo. Oczywiście jest to już kolejne 

pismo. Jest tam fatalnie, nie da się przejechać. 

Głos zabrała sołtys wsi Gosie Duże Wiesława Klimaszewska – zapytała o drogę Gosie-Otole, 

czy dotyczy tylko odcina połączenia? 

Pan Wójt – tak, tylko to zakładaliśmy i składaliśmy wniosek. Tam, gdzie nie ma asfaltu. 

Na tym zakończono dyskusję w sprawach różnych. 

Ad. 12) 

Przewodnicząca Rady podziękowała i zamknęła obrady VI sesji Rady Gminy. 
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